
Protokół Nr XX/2012
z dwudziestej zwyczajnej sesji Rady Gminy 

Janowiec Kościelny 
odbytej w dniu 27 września   2012 roku w sali konferencyjnej 

Urzędu Gminy w Janowcu Kościelnym 

Obrady sesji rozpoczęto o godz. 11.oo
Obrady sesji zakończono o godz. 14.00.

Podczas obrad sesji przed budynkiem wywieszono flagę narodową,

Zgodnie z art. 20 ustawy z dnia 8 marca 1990r o samorządzie gminnym (Dz.U. Nr 13, poz. 
74  ze  zm.)  Przewodniczący  Rady Gminy otworzył  dwudziestą   zwyczajną  sesję  Rady Gminy 
Janowiec  Kościelny  i  po  powitaniu  radnych,  gości,  oświadczył,  iż  zgodnie  z  listą  obecności, 
aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 13 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 
15 osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał.
Lista obecnych radnych i sołtysów , gości  stanowi załączniki nr 1, 2 i 3  do protokołu.  

Nieobecny Radny Karol Krajewski
Nieobecny Radna Jolanta Olszewska

Ad pkt.2.
Przewodniczący Rady zgodnie z § 31 Statutu Gminy zadał pytanie o ewentualny wniosek w 

sprawie zmiany porządku obrad.

Nikt z radnych nie zgłosił wniosku.
 

Przewodniczący przedstawił porządek obrad , który jest następujący:
 

1. Otwarcie sesji Rady Gminy.
2. Przedstawienie porządku obrad.
1. Przyjęcie protokołów z poprzednich  sesji Nr XVIII/2012 i Nr XIX/2012.
2. Informacja Wójta o pracach Wójta i Urzędu Gminy w okresie międzysesyjnym, 

zwłaszcza o wykonaniu uchwał Rady. 
3. Interpelacje i zapytania radnych.
4. Podjęcie uchwał w sprawach:

a) zmian do Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Janowiec Kościelny na lata 2012-
2019,
b)zmiany uchwały budżetowej na 2012 rok,
c)podziału gminy Janowiec Kościelny na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i numerów 
oraz liczby wybieranych w każdym okręgu wyborczym,
d)utworzenia dwóch nowych Punktów Przedszkolnych w Gminie Janowiec Kościelny,
e) uchwalenia regulaminu korzystania z placów zabaw usytuowanych w miejscowościach na 
terenie Gminy Janowiec Kościelny,
f) przeznaczenia do zbycia nieruchomości,
g) wygaśnięcia mandatu radnego

5. Odpowiedzi na zgłoszone interpelacje i wnioski.

Ad.pkt. 3 . Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji. 



Protokóły zgodnie ze Statutem Gminy były przygotowane  przed terminem sesji, zostały 
przekazane radnym łącznie z materiałami oraz, wyłożone w dniu dzisiejszym pół godziny przed 
rozpoczęciem sesji, a zatem każdy radny miał możliwość zapoznania się z ich  treścią.
Czy są pytania odnoście protokołu Nr XVIII/2012 i Nr XIX/2012  ?

Nikt nie zgłosił uwag.
Przewodniczący Rady zaproponował głosowanie. 

Kto jest za przyjęciem protokołu Nr XVIII/112  z dnia  28.06.2012r?
Ustawowy skład Rady Gminy - 15 radnych
Obecnych podczas głosowania - 13 radnych
Za przyjęciem protokołu  - 12 głosów
Przeciw -  0 głosów
Wstrzymało się od głosu -  1 głos

Przewodniczący Rady stwierdził,  iż  protokół  Nr  XVIII/20012  z  dnia  28.06.2012r  został  
przyjęty.

Kto jest za przyjęciem protokołu Nr XIX/2012 z dnia z dnia 21.08..2012r? 

Ustawowy skład Rady Gminy - 15 radnych
Obecnych podczas głosowania - 13 radnych
Za przyjęciem protokołu  - 13 głosów
Przeciw -  0 głosów
Wstrzymało się od głosu -  0 głosów

Przewodniczący  Rady  stwierdził,  iż  protokół  Nr  XIX/20012  z  dnia  21.08.2012r  został  
przyjęty.

Ad.pkt.4.
Informacja  Wójta  o  pracach  Wójta  i  Urzędu  Gminy  w  okresie  międzysesyjnym,  a 
zwłaszcza o wykonaniu uchwał Rady.
O zabranie głosu Przewodniczący Rady poprosił  Wójta Gminy Panią Bożenę Grochala.

Wójt  gminy Pani  Bożena  Grochala  złożyła  informację  na  temat  swojej  działalności  w okresie 
międzysesyjnym – którą stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.

Przewodniczący zadał pytanie czy są uwagi  dotyczące sprawozdania ?

Nikt z radnych nie zgłosił uwag.

Rada Gminy przyjęła sprawozdanie do akceptującej wiadomości.

Radny  Sebastian  Wrzeszczyński   poinformował,  iż  obecnie  trwają  prace 
konserwacyjne rzeki Janówka w obrębie Szczepkowa Zalesie, w związku z czym  radny 
zwrócił  się  z  pytaniem  czy  prace  te  będą  kontynuowane  na  obszarze  miejscowości 
Pawełki. ? .

Kierownik Wrzeszczyński odpowiedział, iż prace konserwacyjne będą wykonywane 



tylko na obszarze Szczepkowa  Zalesie.

Ad .pkt.5.
Zgłaszanie interpelacji i zapytań radnych.

Radny Krzysztof  Radzymiński  stwierdził,  że  remont  dróg  gruntowych  wykonany 
przez Firmę z Narzymia w kilku przepadkach budzi zastrzeżenia. Radny zasugerował, aby 
Zakład  Gospodarki  Komunalnej  rozważył  możliwość  kupna  równiarki,  przeszkolenia 
pracownika i we własnym zakresie  wykonywał  remonty na drogach gminnych. 

Pani Kierownik Wyszyńska wyjaśniła, że obecnie nie ma środków finansowych na 
zakup tak drogiego sprzętu, jednak  zorientuje się jakie są ceny rynkowe  równiarek.

Radny Sebastian Wrzeszczyński  poinformował,  że mieszkaniec wsi  Szczepkowo 
Zalesie nieodpłatnie chce przekazać działkę pod zagospodarowanie jej na plac zabaw.
W zamian chciałby jedynie zwolnienie lub umorzenie podatku od gruntu.

Pani Wójt wyjaśniła, że osoba ta musi złożyć formalny wniosek do Urzędu Gminy, 
który  zostanie  rozpatrzony.  Dodatkowo  pracownik  Urzędu  dotrze  do  tej  osoby i  ustali  
ewentualne szczegóły przekazania działki.

Radny  Pan  Stanisław  Kazimierski  poinformował,  iż  w  miejscowości  Kuce 
postawione są dwa piękne przystanki, jednak tracą one na wyglądzie, ponieważ są one 
obwieszone różnego rodzaju obwieszczeniami, plakatami  i informacjami. Zatem, czy jest  
jakiś przepis zabraniający bez zezwolenia wieszania swoich obwieszczeń i czy taką osobę 
można pociągnąć do odpowiedzialności karnej ?

Radny Sebastian Wrzeszczyński zasugerował, iż Firma dowożąca dzieci do szkół 
położonych  na  terenie  gminy  tj.  PKS  Olsztyn,  przed  przystąpieniem  do  przetargu 
obiecywała uruchomić dodatkowe połączenia komunikacyjne. Do chwili obecnej brak jest  
realizacji tych obietnic. W miesiącu wrześniu kilkakrotnie miały miejsce awarie gimbusa, a 
przewoźnik nie podstawił  zastępczego autobusu. W związku z tym radny postuluje, aby 
Dyrektora PKS zaprosić na najbliższą sesję w celu złożenia wyjaśnień w tym zagadnieniu.

Ad.pkt.6.
Podjęcie uchwał.
Pierwszy  projekt  uchwały  dotyczy  zmian  do  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy 
Janowiec Kościelny  na lata 2012-2019.
Projekt uchwały uzyskał pełną akceptację na posiedzeniach stałych komisji rady gminy .
O przedstawienie  uzasadnienia oraz projektu uchwały poproszono Panią Skarbnik Gminy. 

Skarbnik gminy poinformowała, iż zmiana dotyczy tylko Zał. Nr 1 w poz. Wydatki związane 
z wynagrodzeniem pracowników..
Następnie skarbnik  przedstawiła projekt uchwały  wraz z załącznikami.

Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem, czy są jakieś uwagi i pytania dotyczące 
otrzymanego projektu uchwały i wyjaśnień Pani Skarbnik ?

Nikt z radnych nie zgłosił uwag.



Przewodniczący Rady zaproponował głosowanie.

Kto  jest  za  podjęciem uchwały w/s  zmian do  Wieloletniej  Prognozy Finansowej 
Gminy Janowiec Kościelny na lata 2012-2019 ?

Ustawowy skład Rady - 15 radnych
Obecnych podczas głosowania - 13 radnych 
Za podjęciem uchwały - 12 głosów
Przeciw -  0 głosów
Wstrzymało się od głosu -  1 głos

Rada Gminy w obecności 13 radnych – 12 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się” 
podjęła uchwałę Nr XX155/12 w sprawie „   zmian do Wieloletniej Prognozy Finansowej 
lata 2012-2019 „, która stanowi  załącznik nr 5 do  niniejszego protokołu.

Drugi  projekt uchwały dotyczy zmian w budżecie  gminy na 2012 rok .
O przedstawienie zmian w projekcie uchwały została poproszona Pani skarbnik gminy.

Skarbnik gminy szczegółowo omówiła i przedstawiła projekt uchwały w/s zmian w 
budżecie gminy na 2012 rok wraz z załącznikami.

 
Przewodniczący  Rady  Gminy  zwrócił  się  z  pytaniem,  czy  radni  mają  uwagi  do 
przedstawionego projektu uchwały ?

Nikt z radnych nie zgłosił uwag.

Przewodniczący Rady Gminy zaproponował głosowanie.

Kto jest za podjęciem uchwały w/s zmian w budżecie gminy na 2012 rok ? 

Ustawowy skład Rady - 15 radnych
Obecnych podczas głosowania - 13 radnych 
Za podjęciem uchwały - 12 głosów
Przeciw -  0 głosów 
Wstrzymało się od głosu -  1 głos

Rada Gminy w obecności 13 radnych – 12 głosami „za”, przy 1 głosie „ wstrzymującym 
się”   podjęła uchwałę Nr XX/156/12 w sprawie „   zmian w budżecie gminy na 2012 rok 
„ która stanowi  załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.

W tym momencie Przewodniczący Rady ogłosił 10 minutową przerwę.

Po przerwie wznowiono obrady.

Trzeci projekt uchwały dotyczy podziału gminy Janowiec Kościelny na okręgi wyborcze, 
ustalenia  ich  granic  i  numerów  oraz  liczny  radnych  wybieranych  w  każdym  okręgu 
wyborczym.



O przedstawienie tematu poproszono  Panią Ewelinę Mierzejewską  - Urzędnika 
wyborczego.

Na  podstawie  art  419  ustawy  z  dnia  5  stycznia  2011  r.-  Kodeks  wyborczy,  w 
związku z art. 13 ustawy z dnia 5 stycznia 2011 r. Przepisy wprowadzające ustawę Kodeks 
wyborczy  Rada  Gminy  na  wniosek  Wójta  dokonuje  podziału  gminy  na  15  stałych 
jednomandatowych  okręgów  wyborczych.  Projekt  podziału  została  skonsultowany  z 
Krajowym Biurem Wyborczym, Delegatura Olsztyn.

Podział gminy na nowe okręgi wyborcze będzie obowiązywał od nowej kadencji. 
Przed wyborami do organów jednostek samorządu terytorialnego w 2014 r. Rada Gminy 
wraz  z  Komisarzem  Wyborczym  sprawdzają,  czy  podział  na  okręgi  spełnia  wymogi 
ustawowe.

Przy  podziale  na  okręgi  wyborcze  mają  zastosowanie  wytyczne  i  wyjaśnienia 
Państwowej Komisji  Wyborczej określone w uchwale PKW z dnia 7 maja 2012 r. Przy 
ustaleniu  podziału  gminy  na  okręgi  wyborcze  Rada  powinna  uwzględnić  liczbę 
mieszkańców ujętych w stałym rejestrze wyborców gminy Janowiec Kościelny na koniec 
kwartału poprzedzającego kwartał, w którym dokonuje się podziału na okręgi wyborcze (w 
naszym przypadku na dzień 30 czerwca 2012 r.). Sposób ustalenia liczby radnych określa 
art. 17 ustawy o samorządzie gminnym,, zgodnie z którym gmina do 20 tyś. mieszkańców 
liczba  radnych  wynosi  15.  Zgodnie  z  pismem  PKW  znak:  ZPOW-730-1/12  z  dnia 
19 marca 2012 r. przez liczbę mieszkańców, na podstawie której dokonywany jest podział 
na okręgi wyborcze należy rozumieć sumę liczb:
–wyborców ujętych w rejestrze wyborców z urzędu
–wyborców wpisanych do rejestru wyborców na wniosek
–pozostałych  osób  zameldowanych  na  pobyt  stały,  za  wyjątkiem osób,  co  do  których 
otrzymano zawiadomienie o wpisaniu do rejestru wyborów w innej gminie.
Liczba ta na dzień 30 czerwca 2012r. wynosi 3469.

Norma  przedstawicielstwa  dla  gminy  Janowiec  Kościelny  wynosi  231,26  (liczba 
mieszkańców/liczba  radnych  wybieranych  w gminie  czyli  3469:15= 231,26).  Następnie 
liczbę mieszkańców w okręgu dzieli się przez jednolita normę przedstawicielstwa w gminie 
z zastosowaniem zaokrągleń liczby mandatów w górę do całkowitej liczby mandatów, jeśli 
ułamek liczby mandatów w okręgu jest równy lub większy niż 1/2 mandatu i odrzuceniu 
ułamka mandatu mniejszego niż  1/2.  Przyjmuje się,  że przy podziale  na okręgi  liczba 
mieszkańców w danym okręgu powinna mieścić  się  między 0,51,  a  1,49.  Z uwagi  na 
przekroczenie  tego  wskaźnika  w sołectwie  Janowiec  Kościelny (ponad  1,5),  zaistniała 
konieczność podziału sołectwa na 2 okręgi wyborcze, a co za tym idzie zmiana granic w 
pozostałych okręgach tak, aby został  uwzględniony ww. wskaźnik – proponowana zmiana 
granic w pozostałych okręgach jest zgodna z załącznikiem do projektu uchwały. 

Uchwała nie rodzi skutków finansowych dla budżetu gminy.

W związku z propozycją złożoną przez radnego Jastrzębowskiego na posiedzeniu 
Komisji Budżetowej w sprawie zmiany w okręgu nr 5 w skład którego wg projektu wchodzą 
sołectwa  Trząski  oraz  Nowa  Wieś  Dmochy oraz  dołączenie  do  tego  okręgu  sołectwa 
Jastrząbki z uwagi na graniczenie z tymi sołectwami. Przewodniczący Rady zaproponował 
głosowanie nad 2 projektami przedstawionym jeden zaopiniowany przez Krajowe Biuro 
Wyborcze  Olsztyn oraz propozycją radnego Jastrzębowskiego.

Radny Ambroziński  zwrócił  się o wyjaśnienie rozbieżności między wizualizacją z 
sesji nadzwyczajnej oraz projektem przedstawionym na sesji. 



Pani  Ewelina  Mierzejewska  wyjaśniła,  że  wizualizacja  miała  na  celu 
zasygnalizowanie  konieczności  zmiany  uchwały  w  związku  ze  zmianą  kodeksu 
wyborczego  oraz  miała  na  celu  wyjaśnienie  procedury  wyliczania  wskaźników,  które 
spowodowały konieczność podziału sołectwa Janowiec Kościelny na 2 okręgi oraz zmianę 
granic w pozostałych okręgach z uwagi na stałą liczbę radnych. Pełnomocnik wyborczy 
nadmienił również , że wizualizacja w żadnym przypadku nie powinna być traktowana jako 
projekt uchwały, ponieważ radni otrzymali materiały na których mogli opracować własne 
propozycje.  

Radny  Sebastian  Wrzeszczyński  zwrócił  uwagę,  że  wizualizacja  nigdy  nie  była 
przedstawiana jako projekt  uchwały a  miała  na  celu  zapoznanie  radnych z  procedurą 
zmiany uchwały.

Pani Radna Malinowska wyjaśniła, że na sesji nadzwyczajnej zwróciła uwagę na 
fakt,  że  Zabłocie  nigdy  nie  było  powiązane  okręgiem  z  Trząskami  oraz  Nową  Wsią 
Dmochy dlatego należałoby rozważyć przyłączenie ich do sołectwa Leśniki.

Pani Wójt zwróciła uwagę, że propozycja uchwały została wysłana w materiałach na 
komisje i są zgodne z projektem przedstawionym jako propozycja uchwały. Na komisjach 
były przedyskutowane.

Przewodniczący  zapytał  radnego  Jastrzębowskiego  czy  podtrzymuje  propozycję 
podziału poprzez dołączenia Jastrząbek do okręgu Nr 5 .

Radny Jastrzębowski podtrzymał swoją propozycję albowiem powiedział , ze bliżej 
Jastrząbkom do Nowa Wieś Dmochy  niż do Zabłocia,  a decyzja zapadanie w trakcie 
głosowania rady. 

Po dyskusji Przewodniczący Rady zaproponował głosowanie.

Kto  jest  za  podjęciem  uchwały  w/s  podziału  gminy  Janowiec  Kościelny  na  okręgi 
wyborcze,  ustalenia  ich granic  i  numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym 
okręgu wyborczym ( zaopiniowanej przez  KBW Olsztyn)? 

Ustawowy skład Rady - 15 radnych
Obecnych podczas głosowania - 13 radnych 
Za podjęciem uchwały -  4 głosy
Przeciw -  4 głosy
Wstrzymało się od głosu -  5 głosów

Kto jest za podjęciem uchwały w/s  podziału gminy Janowiec Kościelny na okręgi 
wyborcze,  ustalenia  ich granic  i  numerów oraz liczny radnych wybieranych w każdym 
okręgu wyborczym. zaopiniowanej prze KBW Olsztyn z podziałem zaproponowanym przez 
radnego Jastrzębowskiego? 

Ustawowy skład Rady - 15 radnych
Obecnych podczas głosowania - 13 radnych 
Za podjęciem uchwały -  8 głosów
Przeciw -  4 głosy



Wstrzymało się od głosu -  1 głos

Rada Gminy w obecności 13 radnych – 8 głosami „za”, przy 4 głosach „ przeciw” i 1 głosie 
„  wstrzymującym  się”    podjęła  uchwałę  Nr  XX/157/12  w  sprawie  „  podziału  gminy 
Janowiec  Kościelny  na  okręgi  wyborcze,  ustalenia  ich  granic  i  numerów  oraz  liczny 
radnych wybieranych w każdym okręgu wyborczym.  „ która stanowi  załącznik nr 7 do 
niniejszego protokołu.

Czwarty projekt uchwały dotyczy utworzenia dwóch nowych Punktów Przedszkolnych w 
Gminie Janowiec Kościelny.
Zgodnie z założeniami projektu Europejskiego Funduszu Społecznego Priorytet „ Rozwój 
wykształcenia  i  kompetencji  w  regionach”  ;  Działanie:  :  Wyrównywanie  szans 
edukacyjnych  i  zapewnienie  wysokiej  jakości  usług  edukacyjnych  świadczonych  w 
systemie oświaty” Poddziałanie: „ Zmniejszenie nierówności w stopniu upowszechniania 
edukacji przedszkolnej” w ramach realizacji projektu „ Punkty w szkole czasem lepsze niż  
przedszkole” gmina Janowiec Kościelny zobowiązała się do utworzenia dwóch nowych 
punktów przedszkolnych na terenie gminy.
Nowo utworzone punkty przedszkolne będą działały w Janowcu Kościelnym z siedzibą w 
Zespole Szkół oraz w Waśniewie-Grabowie z siedzibą w Szkole Podstawowej.

Projekt uchwały przedstawiony był na obu stałych komisjach rady gminy i uzyskał 
pełną akceptację.

O przedstawienie projektu uchwały poproszono Panią Karinę Rogalską – Kierownika 
Referatu Oświaty w Urzędzie Gminy. 

Pani Kierownik przedstawiła projekt uchwały.

Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem, czy  są jakieś uwagi i pytania dotyczące 
projektu uchwały ?

Nikt z radnych nie zgłosił uwag.

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania.

Kto jest za podjęciem uchwały w/s utworzenia dwóch Punktów Przedszkolnych w 
Gminnie Janowiec Kościelny?

Ustawowy skład Rady - 15 radnych
Obecnych podczas głosowania - 13 radnych 
Za podjęciem uchwały -  13 głosów
Przeciw -    0 głosów
Wstrzymało się od głosu -    0 głosów

Rada Gminy w obecności 13 radnych – 13 głosami „za”   podjęła uchwałę Nr XX/158/12 w 
sprawie „  Utworzenia  dwóch  nowych  Punktów  Przedszkolnych  w  Gminie  Janowiec 
Kościelny „ która stanowi  załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.

Piąty projekt uchwały dotyczy uchwalenia regulaminu korzystania z placów zabaw 
usytuowanych w miejscowościach na terenie Gminy Janowiec Kościelny.



Przygotowany  projekt  „Regulaminu  korzystania  z  placów  zabaw  usytuowanych  w 
miejscowościach na terenie Gminy Janowiec Kościelny” zawiera zasady i tryb korzystania 
z przedmiotowych terenów.
Uchwalenie „ Regulaminu... „  nałoży na osoby korzystające z placów zabaw obowiązek 
stosowania  określonych  norm  i  zasad  zachowania,  a  także  osiągnięcia  określonego 
standardu kultury społecznej.
Uchwalenie  „Regulaminu  ...”  umożliwi  również  odpowiednim  służbom  na  stosowne 
reagowanie w sytuacji rażącego naruszenia porządku publicznego.
Umieszczenie tablic informacyjnych zawierających tekst „Regulaminu ..” na terenach, na 
których będzie on obowiązywać jest konieczne w odniesieniu do ewentualnych roszczeń 
odszkodowawczych z tytułu nieszczęśliwych wypadków, kierowanych do Urzędu Gminy 
Janowiec Kościelny.

Projekt uchwały omówiony został na posiedzeniach stałych komisjach rady gminy i 
uzyskał pełną akceptację.

O przedstawienie projektu uchwały poproszono  Wiceprzewodniczącą Rady Panią 
Mariannę Malinowską.

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy przedstawiła projekt uchwały.

Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem, czy są jakieś uwagi i pytania do projektu 
uchwały?

Czy są jakieś uwagi i pytania dotyczące otrzymanego projektu uchwały ?

Nikt z radnych nie zgłosił uwag.

Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie.

Kto jest za podjęciem uchwały w sprawie „Regulaminu korzystania z placów zabaw 
usytuowanych w miejscowościach na terenie Gminy Janowiec Kościelny”  ?

Ustawowy skład Rady - 15 radnych
Obecnych podczas głosowania - 13 radnych 
Za podjęciem uchwały -  13 głosów
Przeciw -    0 głosów
Wstrzymało się od głosu -    0 głosów

Rada Gminy w obecności 13 radnych – 13 głosami „za”   podjęła uchwałę Nr XX/159/12 w 
sprawie „  „Regulaminu korzystania z placów zabaw usytuowanych w miejscowościach na 
terenie Gminy Janowiec Kościelny”, która stanowi  załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.

Szósty projekt uchwały dotyczy przeznaczenia do zbycia nieruchomości.
Zgodnie  z  art.  37  ust.  2  pkt  6  ustawy  z  dnia  21  sierpnia  1997  r.  o  gospodarce 
nieruchomościami (tekst jedn.: Dz. U. z 2010 r. Nr 102, poz. 651 ze zm.), nieruchomość 
jest zbywana w drodze bezprzetargowej, jeżeli przedmiotem zbycia jest nieruchomość lub 
jej  części,  jeśli  mogą  poprawić  warunki  zagospodarowania  nieruchomości  przyległej, 
stanowiącej  własność lub oddanej  w użytkowanie wieczyste osobie,  która zamierza tę 



nieruchomość lub jej części nabyć, jeżeli nie mogą być zagospodarowane jako odrębne 
nieruchomości.

Zgodnie z art. 18 ust. 2 pkt 9 lit „a” ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 
gminnym (Dz. U. z 2001 r. Nr 142, poz. 1591 z późn. zm.) do wyłącznej kompetencji rady 
gminy należy podejmowanie uchwał w sprawach majątkowych gminy, przekraczają zakres 
zwykłego  zarządu,  dotyczących  określania  zasad  nabycia,  zbycia  i  obciążenia 
nieruchomości gruntowych oraz ich wydzierżawienia lub najmu na okres dłuższy niż trzy 
lata, o ile ustawy szczególne nie stanowią inaczej: do czasu określania zasad wójt może 
dokonywać tych czynności wyłącznie za zgodą rady gminy.

O przedmiotową część działki  Nr  65/1  położoną w obrębie  ewidencyjnym  Połcie  wsi 
Połcie Młode wniosek złożył Pan Bogdan Kownacki.
Drugi  wniosek  złożył  Pan  Mirosław  Lipski  na  część  działki  Nr  217/1  w  obrębie 
ewidencyjnym Połcie  wieś Stare Połcie.
Wnioski  te  pozytywnie  zostały  zaopiniowane  na  posiedzeniach  stałych  komisji  Rady 
Gminy, a dotyczą nieruchomości przyległych do gruntów wnioskodawców.

Mając  na  uwadze  przedstawione  wyżej  okoliczności  podjęcie  przedmiotowej 
uchwały uznać należy za uzasadnione.

Projekt uchwały uzyskał pełną akceptację obu stałych Komisji Rady Gminy.

O przedstawienie projektu uchwały poproszono Wiceprzewodniczącą Rady Panią 
Mariannę Malinowską.

Wiceprzewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały.

Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem, czy są pytania i uwagi do przedstawionego 
projektu uchwały ?

Radny Stanisław Kazimierski zwrócił się z pytaniem, czy jest możliwość sprzedażny 
fragmentu działki Nr 217/2 (  za świetlicą )?

Kierownik Wrzeszczyński wyjaśnił, że na spotkaniu z mieszkańcami uzyskaliśmy 
pozytywną opinię nt. sprzedaży przedmiotowej działki.

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania.

Kto jest za podjęciem uchwały w/s przeznaczenia do zbycia nieruchomości ?

Ustawowy skład Rady - 15 radnych
Obecnych podczas głosowania - 13 radnych 
Za podjęciem uchwały -  13 głosów
Przeciw -    0 głosów
Wstrzymało się od głosu -    0 głosów

Rada Gminy w obecności 13 radnych – 13 głosami „za”   podjęła uchwałę Nr XX/160/12 w 
sprawie „  Przeznaczenia do zbycia nieruchomości „ która stanowi  załącznik nr 10 do 
niniejszego protokołu.



W tym momencie Przewodniczący Rady ogłosił 10 minutową przerwę.

Po przerwie wznowiono obrady.

Ostatni projekt uchwały dotyczy wygaśnięcia mandatu radnego.

Ustawowy skład Rady - 15 radnych
Obecnych podczas głosowania - 13 radnych 
Za podjęciem uchwały -  13 głosów
Przeciw -    0 głosów
Wstrzymało się od głosu -    0 głosów

Rada Gminy w obecności 13 radnych – 13 głosami „za”   podjęła uchwałę Nr XX/160/12 w 
sprawie „  Przeznaczenia do zbycia nieruchomości „ która stanowi  załącznik nr 10 do 
niniejszego protokołu.

Radna Jolanta Olszewska wyrokiem Sądu Rejonowego w Nidzicy z dnia 16 stycznia 2012 
roku została skazana za przestępstwo umyślne ścigane z oskarżenia publicznego. Wyrok 
uprawomocnił się  dnia 9 sierpnia 2012 roku.
W tej sytuacji z mocy art. 190 ustawy z dnia 16 lipca 1998r. Ordynacja wyborcza do rad  
gmin, rad powiatów i sejmików województw, mandat radnego wygasa z dniem wydania 
prawomocnego wyroku Sądu uznającego radnego winnym popełnienia przestępstwa.
Wygaśniecie mandatu radnego następuje zatem wskutek utraty prawa wybieralności.
Rada  Gminy  ma  obowiązek  w  terminie  3  miesięcy  podjąć  uchwałę  stwierdzająca 
wygaśniecie mandatu.
Biorąc powyższe pod uwagę podjęcie uchwały jest konieczne i zasadne. 

Przed podjęciem uchwały, zgodnie z art. 190 ust.3 cytowanej przed chwilą ustawy Pani 
radnej przysługuje prawo złożenia wyjaśnień, o czym została poinformowana na piśmie w 
dniu 20 września br.  W aktach sprawy znajduje się potwierdzenie odbioru pisma. 

Z uwagi na nieobecność Pani Olszewskiej , przystąpiono  do podjęcia uchwały.

Projekt  uchwały  został  omówiony  na  komisjach  rady  gminy  i  uzyskał  pełną 
akceptację.

O przedstawienie projektu uchwały poproszono  Wiceprzewodniczącą Rady Panią 
Mariannę Malinowską.

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy przedstawiła projekt uchwały.

Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem, czy radni mają uwagi do przedstawionego 
projektu uchwały?

Nikt z radnych nie zgłosił uwag.
Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania.

Kto jest za podjęciem uchwały w/s wygaśnięcia mandatu radnego ?



Ustawowy skład Rady - 15 radnych
Obecnych podczas głosowania - 13 radnych 
Za podjęciem uchwały -  13 głosów
Przeciw -    0 głosów
Wstrzymało się od głosu -    0 głosów

Rada Gminy w obecności 13 radnych – 13 głosami „za”   podjęła uchwałę Nr XX/161/12 w 
sprawie „  wygaśnięcia mandatu radnego „ która stanowi  załącznik nr 11 do niniejszego 
protokołu.

Ad.pkt.7.
Odpowiedzi na zgłoszone interpelacje i wnioski.

Odnośnie nie wywiązywania się z obietnic jakie przed przetargiem deklarował 
Przewoźnik tj. PKS Olsztyn, a dotyczące uruchomienia dodatkowych połączeń 
autobusowych  oraz  nie podstawianie autobusów zastępczych, gdy wystąpiły awarie 
gimbusa, Pani Wójt zobowiązała się, że  na najbliższą sesję zaprosi Dyrektora PKS 
Olsztyn, celem  udzielenia odpowiedzi na przedstawione zarzuty.

Radny Rogalski zadał pytanie czy w ustawie są ograniczenia co do wypowiedzenia 
umowy na przewóz dzieci w trakcie roku i czy grożą za to jakieś sankcje prawne? Ponadto 
poprosił o sygnalizowanie na piśmie do Urzędu Gminy  o wszelkich problemach, które by 
mogły mieć wpływ na przyszłoroczny przetarg i wybór tego przewoźnika pomimo 
najkorzystniejszej stawki.

Pani Wójt wyjaśniła, że umowę zerwać można zawsze np., jeśli przewoźnik źle 
realizuje swoje zadanie. Jest ustawa o zamówieniach publicznych, która blokuje nam wiele 
spraw , gdyż przetarg wygrywa firma , która oferuje najniższą cenę, co nie znaczy, że jest 
najlepszą firmą. Jednak jesteśmy zobowiązani do stosowania i przestrzegania w/w ustawy. 
Wszelkie pisma, sygnały odnośnie przewoźnika  będą zbierane i brane pod uwagę w 
przyszłym roku podczas rozpatrywania ofert na kolejny sezon dowożenia uczniów. 

Ad.pkt.8.
Wolne wnioski.

Pani Sołtys z Kuc poprosiła o zakup nowej tablicy ogłoszeń dla sołectwa.

Pani Wójt wyjaśniła, iż jest to problem nie tylko miejscowości Kuce lecz również i 
pozostałych sołectw z terenu gminy, dlatego w bieżącym roku składaliśmy wniosek do 
Projektu unijnego w którym była między innymi możliwość montażu tablic informacyjnych 
na terenie  wszystkich sołectw. Przedmiotowy wniosek uzyskał zbyt małą liczbę punktów i 
nie został przyjęty do realizacji. W roku 2013 wniosek taki zostanie ponownie złożony z 
chwilą ogłoszenia przez Urząd Marszałkowski nowego przywołania o naborze wniosków.

Radny  Krzysztof  Radzymiński  poruszył  temat  przejęcia  dwóch  działek  w  msc. 
Bielawy  od  Agencji  Nieruchomości  Rolnych  w  Olsztynie  oraz  poprosił  o  stan  prawny 
nieruchomości na której zlokalizowany jest budynek po zlewni mleka w Bielawach.

Kierownik Wrzeszczyński wyjaśnił, iż działka na której zlokalizowany jest budynek 
zlewni  mleka  w  ewidencji  gruntów  własność  jest  wpisana  jako  wspólnota  wiejska, 



natomiast budynek stanowi własność Spółdzielni Mleczarskiej Ostrołęka . Natomiast dwie 
działki o które wystąpiliśmy do ANR Olsztyn bezpośrednio przylegają do przedmiotowej  
działki wiejskiej i w znaczny sposób poprawiłyby możliwość jej zagospodarowania. 
W  chwili  obecnej  brak  możliwości  prawnego  zagospodarowania   (zbycia)  działki  pod 
zlewnią – brak jednoznacznego określenia właściciela.
Należy  wspomnieć,  że  o  przedmiotową  działkę  złożył  wniosek  Pan  Burek  Stefan  – 
właściciel działki oznaczonej Nr 151 w msc. Bielawy.  
Spółdzielnia  Mleczarska  proponuje  aby  gmina  przejęła  w/w  obiekt  (zdewastowany  i 
zrujnowany) za przysłowiową „złotówkę” .

Radny Piotr Rogalski poinformował, o szkoleniowym wyjeździe do Szwecji  w. 
ramach Lokalnej Grupy Działania organizowanego dla samorządowców   z terenu gmin 
działających w Lokalnej Grupie Działania, dzieląc się informacjami nt. działalności 
administracji samorządowej Szwecji. 

Sołtys sołectwa Gołębie Pani Krystyna Szulczak zwróciła się z pytaniem do 
radnego Pana Rogalskiego, czy droga po remoncie którą wykonuje i która należy do 
Nadleśnictwa Nidzica biegnąca przez las na odcinku Jabłonowo-Dyby – Napierki będzie 
również dostępna dla mieszkańców ?.

Radny Rogalski wyjaśnił, iż póki droga nie jest odebrana po remoncie jest 
zamknięta, zablokowana. Natomiast o jej dalszym użytkowaniu, decyzje w odpowiednim 
czasie podejmie dyrektor Nadleśnictwa. 
 

Sołtys sołectwa Smolany Pan Załęski podziękował Pani Wójt oraz Radnym za 
odzyskanie działki Nr 228/5  od Agencji Nieruchomości Rolnych w Olsztynie na której 
mieszkańcy zlokalizowali i urządzili piękny plac zabaw.

Odnośnie wieszania obwieszczeń i plakatów w miejscach publicznych (na 
przystanku) radca prawny wyjaśniła, że zgodnie z art. 63a Kodeksu Wykroczeń osoba , 
która umieszcza plakaty na budynku nie mając zgody organu zarządzającego tym 
obiektem , podlega karze . Zatem można ten problem rozwiązać, poprzez informację do 
Policji, która  powinna szybko dojść, skąd pochodzą obwieszczenia. 

Pan Remigiusz Koźniewski zabierając głos wyraził  swoje niezadowolenie z faktu 
zleconej przez Radę Gminy kontroli w zakresie działalności Spółdzielni Mieszkaniowej  w 
Safronce. Czuje się najbardziej obrażony za fakt, że wypomniano mu niegospodarności i 
wyprzedaż majątku Spółdzielni.  

W nawiązaniu do tych zarzutów oświadczył, że to co zostało sprzedane wynikało z 
potrzeb  Spółdzielni,  a  przede  wszystkim  z  konieczności  uregulowania  zobowiązań 
płatniczych z tytułu podatku, opłat za energię, wodę, itp. 

Wobec  zrealizowania  porządku  obrad,  przewodniczący  Rady  Gminy  zamknął 
dwudziestą zwyczajną sesję Rady Gminy w Janowcu Kościelnym.

     protokołowała:  przewodniczył:
         Barbara Szatkowska            Tomasz Zakrzewski


